
        BOSNA I HERCEGOVINA               БОСНА И ХЕРЦЕГОВИНА 
 PARLAMENTARNA SKUPŠTINA                                                  ПАРЛАМЕНТАРНА СКУПШТИНА 
         BOSNE I HERCEGOVINE                БОСНЕ И ХЕРЦЕГОВИНЕ 
            Zajednička komisija za                                                                                Заједничка комисија за 
               evropske integracije                                                                                       европске интеграције 
         Zajedničko povjerenstvo za 
               europske integracije 

 
 
Broj/Број: 03-/4-50-1-10-20-12/9 
Sarajevo/Сарајево: 4. 2. 2009. године 
 
 
     З А П И С Н И К  
 

20. сједнице Заједничке комисије за европске интеграције 
       Парламентарне скупштине БиХ, 
                 одржане 3. 2. 2009.  

  
 
 Сједница је почела у 11 часова. 
 

Предсједавајући Халид Гењац сазвао је 20. сједницу Заједничке комисије за 
европске интеграције Парламентарне скупштине БиХ ( у даљњем тексту: Комисија). 

Сједници су присуствовали чланови Комисије: Халид Гењац, Драго Љубичић,  
Иво Миро Јовић, Шемсудин Мехмедовић, Рудо Видовић, Зоран Копривица, Хилмо 
Неимарлија, Алма Чоло, Селим Бешлагић, те Влатка Дангубић, секретар Комисије, и  
Владана Лучић, стручни сарадник у  Комисији. Бранко Докић, Милица Марковић и Азра 
Хаџиахметовић оправдали су одсуство. 

Представници Мисије ОЕБС-а у БиХ као и представници ОХР-а такође су 
присуствовали сједници. 

 Сједницом је предсједавао предсједавајући Комисије Халид Гењац.  
    

 
    
    ДНЕВНИ РЕД 
 

 
 

1. Усвајање Записника 19. сједнице Комисије; 
2. Давање мишљења о документима „Извјештај о напретку у БиХ у 2008. 

години“ и „Стратегија проширења и кључни изазови 2008./2009.“;  
3. Разматрање одредби Пословника Дома народа о надлежностима Заједничке 

комисије за европске интеграције с циљем давања препорука за измјене 
пословника Дома народа и Представничког дома; 

4. Разматрање препорука УНХЦР-а Чешкој Републици поводом њеног 
предсједавања ЕУ; 

5. Текућа питања. 



      Ад. 1. Усвајање Записника  19. сједнице Комисије 
 
Записник 19. сједнице Комисије усвојен је једногласно. 
 
 
Ад.  2. Давање мишљења о документима „Извјештај о напретку у БиХ  
          у 2008. години“ и „Стратегија проширења и кључни изазови 
2008./2009.“ 
 
 
Комисија је, поводом захтјева Колегијума Представничког дома у вези са 
иницијативом о разматрању „Извјештаја о напретку Босне и Херцеговине у 2008. 
години“, након проведене дискусије у којој су учествовали: Халид Гењац, Иво 
Миро Јовић, Зоран Копривица,  Селим Бешлагић, Хилмо Неимарлија и Рудо 
Видовић,  једногласно усвојила сљедећи закључак: 
 
„Позива се Заједнички колегијум оба дома ПСБиХ да, у року од 30 дана, 
закаже заједничку тематску сједницу оба дома Парламентарне скупштине 
БиХ на којој ће предсједавајући Савјета министара БиХ поднијети извјештај 
о испуњавању обавеза из Споразума о стабилизацији и придруживању и 
провођењу приоритета из Европског партнерства са БиХ“. 
 
Образложење: 
Неопходна је и хитно потребна парламентарна расправа о процесу интегрисања 
Босне и Херцеговине у ЕУ. 
„ Извјештај о напретку Босне и Херцеговине у 2008. години“ може послужити као 
повод али је за продуктивну парламентарну дискусију неопходан извјештај 
предсједавајућег Савјета министара БиХ о току испуњавања сваке конкретне 
обавезе из Споразума и сваког конкретног приоритета из Европског партнерства. 
Уосталом, према закључцима оба дома Парламентарне скупштине БиХ, усвојеним 
у септембру 2008. године, обавеза је предсједавајућег Савјета министара БиХ да 
такав извјештај подноси Парламентарној скупштини БиХ свака три мјесеца. 
 
У оквиру ове тачке дневног реда, Комисија је разматрала и актуелне проблеме у 
вези с либерализацијом визног режима, а посебно оне који се односе на пропусте у 
персонализацији путних докумената. 
Након дискусије, договорено је да Комисија сугерише колегијумима Дома народа 
и Представничког дома да у дневни ред прве наредне сједнице уврсте сљедећу 
тачку: 
''Проблем провођења обавеза дефинисаних Мапом пута за либерализацију визног 
режима поводом неповјерења које су исказали представници Европске уније у 
систем персонализације путних докумената.'' 
 
 
 
 



Ад. 3. Разматрање одредби пословника Дома народа о  
          надлежностима Комисије за европске интеграцаије с циљем  
          давања препорука за измјене пословника Дома народа  
          и Представничког дома 
 
Предсједавајући је упознао чланове Комисије са захтјевом за достављање 
мишљења који је упутила Ад хоц комисија за припрему измјена и допуна, те 
пречишћеног текста Пословника Дома народа ПСБиХ, а који се односи на 
Одјељак Е (Заједничке комисије оба дома ПСБиХ) Пословника Дома 
народа. 
Он је информисао чланове да је Ад хоц комисија затражила од свих 
заједничких комисија оба дома ПСБиХ да размотре одредбе пословника 
домова и Ад хоц комисији за припрему измјена и допуна, те пречишћеног 
текста Пословника Дома ПСБиХ доставе мишљење о утврђеним 
надлежностима своје заједничке комисије и евентуалне приједлоге за 
измјене или допуне надлежности.  
Договорено је да чланови Комисије до наредне сједнице размотре Приједлог 
надлежности Комисије, те да Комисија достави једногласне приједлоге Ад 
хоц комисији. 
 

              Ад. 4. Разматрање препорука УНХЦР-а Чешкој  Републици поводом  
                      њеног предсједавања ЕУ 

 
Заједничка комисија за европске интеграције је, на основу одлуке Колегија 
Представничког дома, разматрала документ „Европа без баријера: 
Препоруке УНХЦР-а Чешкој Републици  поводом њеног предсједавања 
Европском унијом“. 
Након дискусије, чланови  Комисије  једногласно су усвојили сљедеће 
закључке: 
 
1. Заједничка комисија за европске интеграције подржава препоруке из 

документа „Европа без баријера: Препоруке УНХЦР-а Чешкој 
Републици поводом њеног предсједавања Европском унијом“; 

2. Заједничка комисија за европске интеграције поздравља намјеру чешког 
предсједништва ЕУ да осигура још већи напредак ка успостављању 
заједничког европског система азила, што подразумијева побољшање 
стандарда у заштити избјеглица широм Европе; 

3. Задужује се Секретаријат ПСБиХ да наведене препоруке достави свим 
посланицима и делегатима ПСБиХ јер могу значајно помоћи у њиховом 
настојању да Босна и Херцеговина испуни своје обавезе према 
међународном праву и праву ЕУ у области азила и слободе кретања; 

4. Закључке доставити представништву УНХЦР-а у Босни и Херцеговини. 
 
 
 
 



Ад. 5. Текућа питања 
 
1. Предсједавајући Комисије Халид Гењац поднио је Извјештај са 11. 
интерпарламентарног састанака  ПСБиХ и Европског парламента, одржаног 20. и 
21. јануара  2009., у Бриселу. Извјештај је једногласно усвојен. 
 
2. Расправљало се о одлуци Заједничког колегија оба дома Парламентарне 
скупштине БиХ према којој на 11. интерпарламентарном састанку могу 
учествовати само три члана Комисије. Наиме, наведена одлука донесена је 15. 01. 
2009., када су сви детаљи о одржавању састанка већ били договорени, и промјена 
састава бх делегације наишла је на велико неразумијевање и неприхватање Дорис 
Пак, предсједавајуће Делегације ЕП за односе са земљама Југоисточне Европе, 
која нам је јасно ставила до знања да се састанак не мора ни одржати ако га 
чланови Заједничког колегија ПСБиХ не сматрају довољно важним. Чланови 
Комисије, у сваком случају, подржавају политику рационализације путовања 
чланова ПСБиХ, али желе скренути пажњу на изузетну важност  
интерпарламентарних састанака који се одржавају сваке године и којима увијек 
присуствује шест чланова Комисије, од којих се очекује веома активно учешће.  
Алма Чоло дала је примједбу на изостанак реакције Сектора за односе с јавношћу 
ПСБиХ поводом негативног представљања рада Парламентарне скупштине БиХ. 
Хилмо Неимарлија указао је на недосљедност Колегијума приликом одлучивања о 
путовањима посланика, наводећи примјер да је пет посланика отпутовало на 
Молитвени доручак у Вашингтон, а да је број чланова делегације Заједничке 
комисије за ЕИ који су  требали да учествује на 11. интерпарламентарном састанку 
смањен због трошкова путовања. 
Закључено је да се овим поводом колегијуму Дома народа и Представничког дома 
упути протест.        
 
3. Разматран је проблем именовања директора Дирекције за европске   
интеграције БиХ, које је, према мишљењу предсједавајућег Комисије, 
извршено у супротности са Законом о државној служби у институцијама 
БиХ. 
Након дискусије, Комисија је једногласно усвојила Закључак да се позове 
Савјет министара БиХ да ријеши проблем вршиоца дужности директора 
Дирекције за европске интеграције БиХ у складу са Законом о државној 
служби у институцијама Босне и Херцеговине, и да се, што је прије могуће, 
заврши процедура у вези са избором новог директора.  
 

 
Сједница је завршена у 12,40 часова. 
 
 
        Предсједавајући 
                 Заједничке комисије  
           Халид Гењац 
 



 
 
 
 

 
 
 


